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Vanhusneuvoston kokous

Aika: torstai 14.11.2024 klo 13.00-15.05

Paikka: Isokakkonen (kaupungintalon 2. kerroksen kokoushuone, Rauhankatu 3)

Paikalla: Hannu Jokinen, Heinolan Eläkeläiset ry
Pekka Kantanen, Eläkeliiton Heinolan yhdistys ry (puheenjohtaja)
Asta Juvonen, Heinolan Eläkkeensaajat ry
Helga Nurminen-Ekholm, Heinolan seudun omaishoitajat ry
Martti Rauhala, Heinolan seudun Senioriopettajat ry
Seppo Sormunen, Heinolan Rintamaveteraanit ry
Virpi Saarenpää, Heinolan Sosiaali-ja terveyskontakti (SoTeKo)
Anja Väli-Torala, Heinolan seniorit ry

3. sektorin edustajat:
Satu Kauhajärvi, diakoniatyöntekijä, Heinolan seurakunta
Anu Matsson, diakoniaopiskelija, Heinolan seurakunta
Sirkku Taskinen, hoivapalvelujohtaja, Jyränkölän Setlementti

Toimialojen edustajat:
Liisa Koski-Lukkari, elinvoimajohtaja, Yhteiset palvelut ja Elinvoimatoimiala
Ari Matteinen, rakennuspäällikkö, Tekniikkatoimiala/ Lupa ja valvontatoimiala
Riitta Koskinen, museonjohtaja, Virikkeellinen elämä, Hyvinvointitoimiala
Pirjo Hepo-oja, hyvinvointijohtaja
Heidi Prauda-Knuutila, ikäihmisten hyvinvointiohjaaja
Päivi Vesterinen, toimistosihteeri, Hyvinvointitoimiala (sihteeri)

Poissa: Riitta Lehtinen, Heinolan Eläkkeensaajat ry
Markku Sorsa, Heinolan Sosiaali-ja terveyskontakti (SoTeKo)
Laura Montonen, viestinnän asiantuntija, Yhteiset palvelut -toimiala
Venla Kalmi, kaupunginhallituksen edustaja

Käsitellyt asiat:

1. Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen
Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 13 ja läsnäolijat todettiin.

2. Työjärjestyksen hyväksyminen
Työjärjestys hyväksyttiin.

3. Pöytäkirjantarkastajan valinta
Pöytäkirjantarkastajaksi valittiin Asta Juvonen.

Heinolan kaupunki
Rauhankatu 3, 18100 Heinola
Puh. (03) 849 30 (vaihde), kirjaamo(g)heinola.fi
Y-tunnus1068892-9
www.heinola.fi PiENi KflUPUNKi, iSO ElAHA

heinola.fi
http://www.heinola.fi
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Kaupunkiorganisaatio 1.1.2025 alkaen, toimialat muuttuvat palvelualueiksi.

Talousarvio- 
prosessi etenee 

kh 18.11., vattuusi 
25.11.

Muutosohjelmar 
linjaukset 
huomioitu

Viestinnän terveiset:
- OSBU-ehdotuksia saatiin 159, karsinnan jälkeen ehdotuksia jäi 50. 

Ehdotuksia voi kommentoida työpajassa 27.11. kaupungintalon ala- 
aulassa.

o OSBU-äänestys 1.12.-15.1.
- Seuraava Heinola hyppysissä ilmestyy koteihin 18.12
Yhteisten palveluiden ja viestinnän terveiset kokonaisuutena liitteenä 
1-2.
- Pirjo Hepo-oja muistutti, että Heinola Hyppysissä lehteä voi kuunnella 

myös kaupungin nettisivujen kautta.
- Martti Rauhala kysyi miten lausuntopyyntö saadaan mukaan kaupungin 

toimintaan.
o Pirjo Hepo-oja muistutti, että vanhusneuvosto voi antaa lausunnon 

kaupungin nettisivujen kautta.
o Kaupunki järjestää aktiivisesti myös asukasiltoja, jolloin voi antaa 

palautetta.
- Helga Nurminen-Ekholm muistutti, että kaikilla ei ole nettimahdollisuutta, 

joten Hyppynen ja asukasillat tärkeitä tiedonkulussa.
- Heidi Prauda-Knuutila kertoi, Heinolan kaupungin asiakaspalvelukysely 

on käynnissä 30.11. saakka, kysely on mahdollista täyttää myös paperina 
esim. Spotissa.

- Satu Kauhajärvi totesi, että Kela-piste Spotissa on hyvä, maksulliset 
tulosteet ovat kuitenkin haaste tukea hakeville.

Tekniikkatoimiala/ Lupa ja valvontatoimiala, Ari Matteinen
- Uudessa organisaatiossa Kaupunkiympäristö-palvelualue.
- Kaupunkiympäristö-palvelualue kutsuu tammikuussa molemmat 

neuvostot tilaisuuteen, jossa esitellään tulevat suunnitelmat.
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4. Alustavaa keskustelua toimintakertomuksesta kuluvalta 

vanhusneuvostokaudelta (2021-2025) ja arviointi
Pirjo Hepo-oja esitti, että helmikuun kokouksessa nimettäisiin valmistelu
ryhmä, joka puheenjohtajiston kanssa kävisi keskustelua kuluvan kauden 
toiminnasta ja arvioinnista. Tavoitteena on antaa evästykset uudelle 
neuvostokaudelle sekä kehittää yhteistyötä järjestöjen, kaupungin ja 
kolmannen sektorin kanssa, jotta järjestöjen ääni tulisi paremmin kuuluville.

Keskustelua:
- Martti Rauhala piti tärkeänä arviointia ja kehittämiskohteita neuvoston 

toiminnalle.
- Seppo Sormunen toivoi, että yhdistys voi myös esittää asioita ja saada 

palautteen siitä, miten asian käsittely on edennyt.
- Pekka Kantanen muistutti, että vanhusneuvosto on kaikkien ikäihmisten 

asialla, ei vain järjestöjen.
- Heidi Prauda-Knuutila ehdotti, että vanhusneuvosto voisi vierailla esim, 

palvelutaloissa ja olla kuntalaisten tavattavissa, jotta saadaan 
kuntalaisilta palautetta.

- Martti Rauhala toivoi toiminnan ja osallisuuden kehittämistä.
- Helga Nurminen ehdotti paneelikeskustelua.
- Pirjo Hepo-oja esitti paneelikeskustelun järjestämistä yhteistyössä 

Jyränkölän kanssa.
- Riitta Koskinen toivoi, että vanhusneuvosto osallistuu jälleen 

kulttuuripolun toiminnan suunnitteluun. Tälle vuodelle saatiin monta ideaa 
vanhusneuvoston työpajasta.

- Asta muistutti, että järjestöissä usein iäkkäitä jäseniä, miten tavoitetaan 
nuoremmat?

5. Toimialojen ja 3. sektorin terveiset vanhusneuvostolle

Elinvoimatoimiala/ Yhteiset palvelut -toimiala, Liisa Koski-Lukkari
Valtuuston päätös muutosohjelmasuunnitelmasta 12.6.2023, 
toimeenpanovaihe alkaa vuoden 2025 alusta.
Muutosohjelma tllannetsekki
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- Marjatien remontin viimeistelyt ovat menossa, avataan liikenteelle 25.11. 
- Ensi vuonna vuorossa Jyrängössä Tamppilahdenkatu ja Keskuskatu. 
- Prisman liittymä liikennejärjestelyineen myös tulossa.

Hyvinvointitoimiala, Riitta Koskinen
Virikkeellinen elämä / ajankohtaiset asiat
Museo

- Joulunäyttelyt Kivalterilla ja kaupunginmuseolla aukeavat la 23.11, jolloin 
museoihin on vapaa pääsy.

- Kaupunginmuseossa näyttely: Teeaika! Teekulttuuria 1700-luvulta 
nykypäivään jatkuu 5.1.2025 asti. Näyttely on saanut paljon suosiota.

- Wanhan ajan joulu la 14.12. pidetään tänä jouluna Kivalterilla yhteistyössä 
taidemuseon ystävien kanssa.

- Tulossa suositut loppiaiskahvit Kivalterilla su 5.1.2025.
- Taidemuseon kunnostus ja restaurointi etenee mukavasti. Työn pitäisi olla 

valmis toukokuussa 2025.
- Kirjailija Pekka Nihtisen teeaiheinen luento on la 16.11. klo 14 

kaupunginmuseolla. Teetarjoilu.
- Ikäihmisten kulttuuripolku jatkuu. WPK-talolla on 4.12. kulttuurikahvila, 

jossa on jouluista ohjelmaa ja joulutorttu kahvit. Lämpimästi tervetuloa!

Kirjasto
Tämän vuoden viimeiset Ikääntyvien yliopiston luennot WPK-talolla:
- 20.11. klo 14-16 Kylmän sodanjälkeinen Eurooppa, mitä tapahtui 

helmikuussa 2022, Professori Antero Holmila, Jyväskylän yliopisto
- 11.12. klo 14-16 Muistojen merkitys itsetuntoon, Psykologi, FL Pirkko 

Lahti
Ensi vuoden ohjelmaa ei ole vielä julkaistu.

Liikunta
- TaloTsemppari koulutus pe 31.1. klo 12-15 Uimahallin kabinetissa. 

Lisätietoja Johanna Saarinen, 050 595 8854. Esite liitteenä.

- Pirjo Hepo-oja kertoi, että Kirsi Mäkilä siirtyy hyvinvointialueelle 
hyvinvointikoordinaattoriksi 15.11. alkaen. Liisa Koski-Lukkari hoitaa 
hyvinvointipäällikön tehtävää 15.11. alkaen oman työn ohella. Syksystä 
2025 alkaen Liisa Koski-Lukkari siirtyy hyvinvointijohtajaksi Pirjo Hepo-ojan 
eläkkeelle siirryttyä. Ikäihmisten hyvinvointiohjaajan työlle 2025 
talousarviossa varaus vuoden määräaikaisuuteen. Tehtävä muutetaan 
asiantuntijatehtäväksi, jossa osana ikäihmiset.

Jyränkölän setlementti, Sirkku Taskinen
- Kotoutumispalveluiden kilpailutuksen tuloksia odotetaan.
- Hoivapalveluiden paikkoja vähennetty, hyvinvointialueelta ei ole tullut 

asukkaita. Jatkossa löytyy 5 paikkaa vammaisten yhteisöasumiselle.
- Kämmenen toiminta aloittanut uudessa paikassa (Konsulinkatu 6) 

keskiviikkoisin klo 9-10.
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- Yhteisöllinen joulunvietto järjestetään Heimossa 24.12. klo 14-18
- Kaikille avoin Jyränkölän 80-vuotisjuhla ”Jyränkölä joraa” on 24.11.

Heinolan seurakunta, Satu Kauhajärvi
- kokouksessa mukana myös sosionomi-diakoniaopiskelija Anu Matsson
- Seurakunnalla monia joulun tapahtumia mm. diakonian joulu.
- Sururyhmät alkamassa.
- Hallituksen leikkaukset näkyvät Diakoniatyön asiakaskunnassa
- Teatteriesitys yhteisvastuukeräykselle on lukiolla viikolla 46.

6. Toimialojen terveisten pohjalta nousseet tarpeet kannanotoille 
Kannanottoja ei tullut esille.

7. Terveiset hyvinvointialueen vanhusneuvostolle
- Päijät-Hämeen hyvinvointialueen ja kuntien vanhusneuvostojen 

yhteistapaamisen (25.10.) kuulumiset
o Tilaisuutta pidettiin hyvänä.

8. Tiedotusasiat
- Turvallisuusillat:

o 4.11.2024 lähisuhdeturvallisuusteemalla
o 26.11. digiturvallisuusilta kaupungintalon aulassa klo 18-19.30

- Terveiset Kohtaamisten aamu - järjestöjen aamukahveilta (kk:n 1.
perjantai klo 8)

o etsivä vanhustyön työntekijä paikalla, tekee ennaltaehkäisevää 
jalkautuva työtä hyvinvointialueella, pyydetään seuraavaan 
kokoukseen.

9. Muut asiat
- Ikäihmisten kulttuuripolku, vuosi pilottihanketta takana. Palaute on ollut 

hyvää, toiminta jatkuu ensi vuonna, ohjelmaa suunnitellaan.
Osallistaminen tärkeä, Vanhusneuvosto pyydetään mukaan suunnitteluun 
(työpaja?).

- Vanhustenviikon juhla oli torstaina 10.10. Ohjelmaa pidettiin hyvänä, 
osallistujia n. 130.

o ensi vuonna juhla järjestetään torstaina 9.10. iltapäivällä
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- Valtakunnallinen vanhusneuvostopäivä 30.10.
- Onko tarvetta yhteiselle työpajalle / kokoukselle vammaisneuvoston (ja 

nuorisovaltuuston) kanssa? Tekniikka kutsuu tammikuussa, tarvittaessa 
järjestetään toinen kokous.

- Vanhusneuvoston vierailu Attendo Lähteenpuisto hoivakotiin järjestetään 
keväällä 2025.

- Neuvostojen yhteinen kokous oli 31.10. neuvostojen mahdollisesta 
yhdistymisestä. Pirjo Hepo-oja kertoi, että valtuustoinfossa esitellyssä 
hallintosäännössä neuvostot pidetty erillään.

- Liisa Koski-Lukkari kertoi, että kaupunkisuunnittelutiimi aloittanut 
Tammenlehvä-puiston suunnittelun sotiemme veteraanien kunniaksi Airon 
patsaan läheisyyteen. Veteraaniyhdistys pyydetään mukaan suunnitteluun.

lO.Seuraava kokous
Kevään 2025 kokoukset:

- torstaina 6.2. klo 13-15
o Etsivä-vanhustyön asiantuntija Hyvinvointialueelta
o valmisteluryhmän nimeäminen

- torstaina 8.5. klo 13-15
o vanhusneuvostokauden 2021-2025 toimintakertomus, arviointi ja 

jatkokehittäminen

11. Kokouksen päättäminen
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 15.05

Vakuudeksi

Pekka Kantanen 
puheenjohtaja

Päivi Vesterinen 
sihteeri

Pöytäkirjan tarkastaja:

Heinolassa

Asta Juvonen


